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Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół XI.2025 

XI Sesja w dniu 15 stycznia 2025 roku 

Miejsce posiedzenia: Urzędzie Gminy w Białośliwiu, ul. Ks. Kordeckiego 1, sala nr 18 

Obrady rozpoczęto 15 stycznia 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:23 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Betański 

2. Krystyna Brągiel 

3. Mirosław Burzyński 

4. Tomasz Furman 

5. Mateusz Kabatek 

6. Maria Kozak 

7. Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

8. Agnieszka Rybak 

9. Rafał Ryś 

10. Krzysztof Sonnenberg 

11. Piotr Strojek 

12. Joanna Suska 

13. Rafał Szweda 

14. Ryszard Wolny 

  

1. Otwarcie posiedzenia. 

 XI sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu Przewodniczący 

Pan Ryszard Wolny. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osób 

uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przedstawienie porządku obrad 

 Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został Państwu Radnym doręczony  

w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy oraz na tablicach ogłoszeń 

na terenie gminy.   

Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chce złożyć wniosek o uzupełnienie lub zmianę  

w porządku obrad? Nikt nie złożył wniosku o zmianę porządku obrad.  

Odczytał porządek obrad XI sesji Rady Gminy Białośliwie: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu IX sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 
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6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białośliwie. 

8. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania  

uchwał Rady. 

9. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

10. Wolne głosy i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu IX sesji. 

 Przewodniczący poprosił sekretarza obrad IX sesji Radną Panią Agnieszkę Rybak  

o przedstawienie wniosku w sprawie protokołu IX sesji. Zapoznała się z protokołem sesji. 

Stwierdziła, że odzwierciedla on przebieg sesji i zarekomendowała o jego przyjęcie bez odczytania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu IX sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

 Protokół XI sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

5. Powołanie sekretarza obrad 
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 Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą funkcję sekretarza obrad dzisiejszej 

sesji pełni radny Pan Rafał Ryś. 

 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Brak chętnych do zabrania głosu.  

 

7. Ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białośliwie. 

Przewodniczący oznajmił, że ustalanie wynagrodzenia dla Wójta, należy do wyłącznej właściwości 

rady gminy o czym stanowi  art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym oraz  art. 8 ust. 2 ustawy o pracownikach samorządowych. 

W związku z wyborem w dniu 22 grudnia 2024 roku  Pana Dawida Tatery na Wójta Gminy 

Białośliwie i objęciem  przez Niego w dniu 3 stycznia 2025 roku obowiązków Wójta Gminy 

Białośliwie, należy podjąć uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Pana Wójta. 

  

Ponadto Wójtowi, zgodnie z właściwymi przepisami prawa przysługuje  dodatek za wieloletnią 

pracę, który przysługuje po 5 latach pracy, nagroda jubileuszowa  

i dodatkowe wynagrodzenie roczne. 

Radna Krystyna Brągiel wniosek, wynagrodzenie zasadnicze na tym samym poziomie co 

poprzednie osoby pełniące funkcję Wójta Gminy. Wniosek został opracowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnej P. Krystyny Brągiel - ustala się wynagrodzenie miesięczne dla Wójta Gminy 

Białośliwie, w następującej wysokości: 1) wynagrodzenie zasadnicze – 10 250 PLN 2) dodatek 

funkcyjny – 3 150 PLN 3) dodatek specjalny w wysokości 30% łącznego wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego – 4 020 PLN 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Piotr Strojek, Rafał Szweda, Ryszard 

Wolny 

PRZECIW (2) 

Janusz Betański, Joanna Suska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Sonnenberg 

Wniosek został przyjęty. 

Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białośliwie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Piotr Strojek, Rafał Szweda, Ryszard 

Wolny 

PRZECIW (2) 

Janusz Betański, Joanna Suska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Sonnenberg 

 Uchwała Nr XI.55.2025 w sprawie Ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białośliwie. 

 została podjęta. 
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Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

8. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady. 

Sprawozdania zostały przekazane drogą elektroniczną przed sesją. Wójt Pan Dawid Tatera odczytał 

sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym oraz sprawozdanie z wykonania uchwał. 

Przewodniczący otworzył dyskusje.  

Radna Pani Krystyna Brągiel poruszyła temat opieki nad zwierzętami. Zapytała czy były rozmowy 

z weterynarią w Białośliwiu o świadczenie tego rodzaju usług? W sprawozdaniu widnieje punkt 

weterynaryjny w Margoninie. Radna chciałaby również identyfikacji psów, bo jest to największa 

bolączka. Kwoty zabezpieczane na schroniska są duże, w zamian można by pomóc właścicielom, 

aby byt zwierząt poprawił się. 

Pan Wójt odpowiedział, że umowa była podpisana 2 stycznia br. , czyli przed objęciem przez niego 

urzędu. Zastępca Wójta odpowiedział, że umowa była podpisana z panią weterynarz ze względu 

na oferowaną przez nią cenę. Ogłoszony został Program dla zwierząt, gdzie będzie można 

pozyskać dodatkowe środki na sterylizacje kotów. Są też możliwości odnośnie psów bezdomnych 

i trzeba zastanowić się, aby nie skupiać się tylko na kotach. Sądzi, że do kolejnej sesji będzie 

informacja jasna Jest przygotowywana ustawa w sprawie chipowania zwierząt gospodarskich – 

koty i psy. Na ten moment nie wiadomo jaki będzie efekt tych prac.  

Radny Pan Rafał Ryś ad vocem do przedmówczyni to orientuje się, że wiele samorządów w ramach 

uchwały też może poczynić takie kroki. Temat poruszany wielokrotnie i trzeba w końcu go 

zamknąć. Wójt odp., że jest to gestii samorządu, ale wiąże się to też z zabezpieczeniem 

dodatkowych środków.  

Radny poruszył również temat dwóch mieszkań, które zostały wynajęte w celu zabezpieczenia bytu 

mieszkańców w związku ze złym stanem technicznym budynku. Zapytał jakie są to koszty dla 

Gminy? Zwrócił uwagę na zachowanie symetrii, a mianowicie kosztów ponoszonych przez Gminę 

na wynajęte dwa mieszkania, a kosztów uzyskanych z całego dobrostanu jakim gmina dysponuje.  

Pan Wójt odpowiedział, że łączny koszt to 2,500 tyś zł. miesięcznie na dwa mieszkania.  
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Radna Pani Agnieszka Rybak zadała pytanie odnośnie spotkania z przedstawicielami powiatu. 

Odkąd jest radną, złożyła cztery interpelacje. Trzy z tego dotyczyły drogi powiatowej . Czy są 

jakieś odpowiedzi w tym temacie?  

Pan Wójt odpowiedział, ze ostatnie interpelacje złożone przez radną zostały przekazane do 

zarządcy drogi, czyli Powiatowego Zarządu Dróg. Rozmawiał również w poniedziałek na kolejce 

wąskotorowej z Dyrektorem Panem Arturem Bąkiem, Panem Stefanem Kowalem w sprawie tych 

interpelacji. Jest to droga powiatowa, więc to oni muszą zająć się tymi kwestiami. Rolą urzędu jest 

tylko przekierowanie pism, poproszenie o interwencję i to zostało poczynione. 

Radny Pan Mateusz Kabatek nawiązał do tematu bezdomnych zwierząt. Poprosił o wytłumaczenie 

całego procesu, w jaki sposób można skorzystać z usług gabinetu weterynaryjnego? Pan Wójt odp., 

że szczegółowa odpowiedź będzie na piśmie.  

Radny pan Krzysztof Sonnenberg zapytał o rozmowy ze stomatologiem. Na jakim etapie jest 

ewentualna możliwość lokalizacji gabinetu stomatologicznego, w jakim terminie i jaki byłby 

zakres jego działalności?  

Pan Wójt odp., że rozmowy odbyły się w dniu dzisiejszym. Dostosowanie lokali do 

funkcjonowania gabinetu stomatologicznego to koszt około 300.000 zł. W obecnym budżecie 

Gminy Białośliwie nie ma takich zabezpieczonych środków. Nie wie czy radni będą w ogóle 

skłonni rozmawiać o takich kwotach. Stomatolog ma większe możliwości uzyskania 

dofinansowania zewnętrznego, aby dostosować obiekt do warunków. Jest zainteresowany 

wynajęciem całego lokalu, czyli 100 m². Zakres obejmowałby świadczenie usług w ramach 

kontraktu NFZ dla dzieci, natomiast dla dorosłych opieka prywatna. Obecnie obiekt jest 

wykorzystywany jako lokal wyborczy, wobec tego do dnia 1 czerwca br. nie można nic z tym 

obiektem zrobić. Zadeklarował, że to pół roku poświęcą na pomoc w poszukaniu możliwości 

finansowania tego zadania przez podmiot prywatny.  

Radny odpowiedział, że jest to nie końca dobra wiadomość. Mieszkańcy chcieliby, aby to było jak 

najszybciej. Rozumie te terminy, bo musi posłużyć jako lokal wyborczy ze względu na remont 

Gok-u.  

Radny Pan Mirosław Burzyński zapytał o dyżury Wójta dla mieszkańców.  

Pan Wójt odpowiedział, że każdy poniedziałek od godziny 14:30 – 15:30.  
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Radna Pani Joanna Suska zapytała o spotkanie z Dyrektorem GOK. Jaki przedstawił harmonogram 

i jakie były wyjaśnienia odnośnie sztabu WOŚP w Białośliwiu?  

Pan Wójt odczytał pismo z jakim zwrócił się do Dyrektora w poniedziałek 13 stycznia br. Wyraził 

wielkie niezadowolenie, że WOŚP nie odbędzie się w tym roku, ponieważ gmina w swoim zasobie 

posiada budynki do organizacji tego typu wydarzenia. Padło również zapytanie czy nawiązał 

kontakt z innymi sztabami? Wymaga od Dyrektora większej odpowiedzialności i zaangażowania. 

Poprosił o szczegółowe wyjaśnienia na piśmie do dnia 15 stycznia do godziny 12 w celu 

przedłożenia odpowiedzi radnym oraz mieszkańcom podczas XI sesji Rady Gminy Białośliwie. 

Ma również 14 stycznia przedstawić harmonogram prac w I kwartale oraz zarys, plan pracy  

w pozostałych III kwartałach. Poprosił Dyrektora Pana Roberta Szatkowskiego o odpowiedź 

 w tych kwestiach, Wójt nie będzie przedstawiać tej odp.  Dodał, że harmonogram działań na  

I kwartał został przedłożony. Po każdym miesiącu będą omawiać wyznaczone zadania, które maja 

być zrealizowane. Przedstawił wspomniany harmonogram i jest on niezadawalający.  

Dyrektor Pan Robert Szatkowski zarzucił Panu Wójtowi, że nie przekazał pisma radnym Rady 

Gminy. Wójt oznajmił, że skoro jest na sesji to ma je osobiście przedstawić. Dyrektor powiedział, 

że główna sprawa dotyczy organizacji sztabu. Postara się w skrócie wyjaśnić , bo robił już to  

w komentarzach. Odpowiada za majątek i bezpieczeństwo Gminnego Ośrodka Kultury. WOŚP jest 

szlachetną inicjatywą i wieloletnią, która odbywa się w Gminie, ale nie jest w statucie Gminnego 

Ośrodka Kultury. Nie ma obowiązku organizacji, jest to tylko i wyłącznie życzliwe podejście 

Gminy. Po przeprowadzce dostał kilkukrotny zakaz, nakaz organizacji wydarzeń w obecnej 

siedzibie. Kraty w oknach nie pozwalają na przebywanie osób postronnych, a już nie mówiąc  

o chaosie, który panuje podczas tego wydarzenia. Co do siedziby zewnętrznej rozmawiał z Panią 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Jolantą Lubińska. Zgadza się z nią , bo powiedziała, że wydarzenia 

organizowane w weekend wiążą się z dodatkowymi kosztami. Trzeba opłacić pracowników, którzy 

będą przebywać w weekend na terenie szkoły. Wiąże się to również z troską o mienie szkoły, 

ponieważ przebywałyby osoby postronne. Musiałaby być również ochrona.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o merytoryczne i konkretne odpowiedzi na zadane pytania, 

które były skierowane w piśmie Pana Wójta. 

Kontynuując powiedział, że nawiązał kontakt z Warszawą. Zachęcano go, że jak najbardziej ma 

podjąć współpracę z sąsiednią gminą czy sztabem. Wyraźnie podkreślono, że nie powinno być  
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z tego tytułu żadnych problemów. To nie jest żaden wyścig, jest konkretny jeden cel.  Jest wiele 

możliwości popierania czy to w formie licytacji czy wpłat internetowych. Bierze na siebie winę, 

że nie ma sztabu, bo kierował się bezpieczeństwem. Podjęli współpracę ze sztabem w Wysokiej. 

Jakieś uwagi czy złości są nie na miejscu i kompletnie nie rozumie takiego podejścia, szumu 

wokoło tej sytuacji.  

Sprawozdania stanowią załącznik nr 4 - 6 do niniejszego protokołu.  

 

9. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący przedstawił krótką informację o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym. 

Odnośnie Lokalnej Grupy Działania powiedział, że jest nadal okres przygotowawczy do naborów 

na dwa duże zadania związane z jednostkami samorządu terytorialnego. O szczegółach powie  

w późniejszym czasie. Nadal trwa system organizacyjny do zrobienia naboru. Z tego względu, że 

są nowe wytyczne Ministerstwa Rolnictwa o zmianie niektórych regulaminów. Czekają, aby 

Gminy były w 100% gotowe do złożenia ewentualnych swoich wniosków.  

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

10. Wolne głosy i informacje. 

Przewodniczący powitał Dyrektorów jednostek organizacyjnych, Sołtysów którzy są obecni na 

sesji.  

Radna Agnieszka Rybak ad vocem wypowiedzi Dyrektora powiedziała, że jest przekonana iż osoby 

pracujące przy WOŚP nie wymagałyby wynagrodzenia. Nie temu służy to wydarzenie, żeby 

pobierać wynagrodzenie. Są to wolontariusze i  nie oczekują żadnej zapłaty.  

Radna Joanna Suska zapytała dlaczego nie dowiadywał się o innych miejscach, gdzie można by 

zorganizować sztab?  

Dyrektor odp., że w pierwszej kolejności brał pod uwagę zadania, które na nim spoczywają. Odbyła 

się próba ratowania sytuacji, aby gdziekolwiek dołączyć do sztabu, bo nie mogli już założyć 
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swojego. Mogli tylko i wyłącznie działać pod jakiś sztabem. Zbiórka darów w siedzibie  

i przekazanie ich do Wysokiej. W międzyczasie Koło Gospodyń Wiejskich porozumiało się  

z Miasteczkiem Kraj. Nie chciał, aby sytuacja zaogniała się. Dostał informację z Warszawy, że nie 

powinno konkurować się, bo może to tylko i wyłącznie zaszkodzić wizerunkowi WOŚP. Dlatego 

podjął decyzje o spokojnej współpracy z Gminą Wysoka, bo to nie jest wyścig. Niezdrowa 

atmosfera może tylko i wyłącznie zaszkodzić, co zaowocuje potem mniejszymi wpłatami na. 

Uważa, że w miarę możliwości wykonał sporo po terminie.  

Przewodniczący zwrócił uwagę, że sesja jest nagrywana i poprosił o nie wchodzenie 

 w słowo, gdy ktoś wypowiada się. Przekaz czy rejestracja tych wypowiedzi nie jest na takim 

poziomie jaka powinna być. Udzielanie merytorycznych wypowiedzi, nie przeszkadzanie jeden 

drugiemu. 

Radna Joanna Suska powiedziała, że jest członkinią Koła Gospodyń Włościanki zgłosiła się do 

sztabu Miasteczka Kraj. Dyrektor również mógł rozmawiać z przewodniczącą koła, aby wspólnie 

działać w tej sprawie. 

Dyrektor odp., że nie było inicjatyw kolejnych sztabów. Jest tylko działanie dla sztabu w Wysokiej 

jako punktu zbiorczego, gdzie będą przekazywane dary. Absolutnie nie chciał dublować sztabu, bo 

uważa, że byłyby to złe działania. Trzeba podchodzić do siebie z szacunkiem i działać dla 

wspólnego dobra.  

Radna odpowiedziała, że Dyrektor zdublował , bo są dwa sztaby w Gminie. 

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że powrócono do czasów samokrytyki, za starych czasów partii. 

Dyrektor przyszedł wszystko wyjaśnił, a w dalszym ciągu jest krytykowany. Rozumie, że czasami 

jest problem z czytaniem tekstu i zrozumieniem go. Dla niego jest wszystko zrozumiałe. Tym  

bardziej, że ten temat nie pojawił się teraz. Dziwi się, że wszyscy podnoszą głos w tej sprawie 

skoro było już to poruszane w październiku. Dyrektor dopiero co przejmował obowiązki, był 

krótko na tym stanowisku. Nie było to wpisane w główną działalność Gminnego Ośrodka Kultury. 

Wyraźnie było wskazane, że chodzi o zbiórkę pieniędzy na szczytny cel. Ma to znaczenie, gdzie to 

będzie zrobione, komu przeleje się środki? Nie będzie dziś omawiał sytuacji jaka dzieje się wokół 

WOŚP, każdego jest to dobrowolna sprawa. Trzeba wyjść z założenia takiego dlaczego ta sytuacja 

powstała. A powstała w wyniku bałaganu jaki był do tej pory w GOK-u. Gdyby nastąpiło 
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przekazanie obowiązków to byłby realizowany plan, który miał być realizowany. Wyszłoby  

z planu, że jest to zadanie cykliczne. Przyszedł, był w nowym środowisku i nie musiał tego 

wiedzieć. Uważa, że jest on napiętnowany na oczach całej opinii publicznej. Jest mu wstyd za takie 

zachowania. Minął kolejny rok i nic nie zostało zrobione z bałaganem w Gminnym Ośrodku 

Kultury, a skutki są odbierane dzisiaj. Wstyd mu za niektóre koleżanki i kolegów, nie chciał by być 

na miejscu Dyrektora. Pogratulował mu odwagi. Czemu to wszystko ma służyć, czy ma to 

znaczenie skąd te pieniądze pójdą? Został rozwiązany problem, została nawiązana współpraca.  

A teraz są pretensje, że nawiązali kontakt ze sztabem w Miasteczku Kraj. Nie ma to znaczenia, bo 

cel jest jeden. Jest zaskoczony ta sytuacją, nie wie o co chodzi. Myślał, że ten temat został 

rozwiązany w październiku 2024 r. 

Przewodniczący oznajmił, że jest to opinia radnego i trzeba ją uszanować. Inni powinni 

ustosunkować się do tych spraw. W wielu sprawach zgadza się, ale nie chce ich komentować.  

W części nie zgadza się z wypowiedzią przedmówcy.  

Pani Daria Posert zabrała głos. Pogratulowała Przewodniczącemu Rady za obdarzone zaufanie 

publiczne. W związku z dyskusją jaka się wywiązała odpowiada radnemu Rafałowi Rysiowi, że 

obejmując funkcję Dyrektora wiąże się ze spełnianiem oczekiwań jakie ma wobec Gminnego 

Ośrodka Kultury społeczność lokalna. Kolejna sprawa, to podjęcie tematu, że Dyrektor działał  

bardzo krótko. Owszem, był bardzo krótko, ale miał sporo czasu, aby zapoznać się ze 

sztandarowymi wydarzeniami, które były organizowane. Abstrahując od tego czy te wydarzenia 

były dobre czy dom kultury działał dobrze, poprawnie. Aplikując na to stanowisko powinien 

zapoznać się z tym co odbywało się cyklicznie, co jest ważne dla społeczności, co spotkało się  

z poparciem i co po prostu cieszyło. Taka jest jego rola w jej ocenie. To wydarzenie łączy, nie dzieli 

i zawsze łączyło. Przychodzili ludzie, dzieci, rodzice ze swoimi dziećmi na to wydarzenie, 

włączały się lokalne firmy.. Dwa dni po tym jak upłynął termin rejestracji gminnych sztabów to 

osobiście była u Dyrektora i pytała dlaczego zaistniała taka sytuacja, poszła do niego pełna euforii, 

że nie spóźniła się, że będą miały swoja puszkę, że będzie przypisany wolontariat KGW. W tym 

momencie dowiedziała się, że sztab nie został zarejestrowany. Mówiła, do niego, że może da się  

z tym coś zrobić. Niestety widocznie nie dało się z tym nic zrobić.   Odczytała pismo, które dotyczy 

działalności Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Białośliwiu i będzie złożone do Pana Wójta 

i do Rady Gminy. Będąc na rozmowie u Dyrektora bodajże w zeszły czwartek zgodnie z art. 267 
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Kodeksu Karnego poinformowała go, że rozmowa będzie utrwalona. W związku z tym, że jeżeli 

zajdzie taka konieczność ma to nagranie i w myśl art. 212 Kodeksu Karnego to nie ona jest 

pomówiona.  

W/w pismo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Dyrektor ad vocem, że nie wie czy Pani przyszła z pretensjami do WOŚP czy w stosunku do jego 

osoby. Cieszy się, że rozmowa była nagrywana. Jest spokojny, że każdy sąd czy mecenas zobaczą, 

że nie ma tam nic co by ją obrażało. Wręcz przeciwnie taka bezpodstawna krytyka i po tym co 

mówiła wylewał się od razu hejt. Jest to § 122 Kodeksu Karnego, czyli podważanie wiarygodności 

Dyrektora lub instytucji. Jest to traktowane jako hejt i można to bardzo łatwo udowodnić. Co do 

blokowania na profilu i utrudniania tych praw z szacunku do Pana Wójta przywrócił ją i zachęcił 

do dalszego komentowania. Ma nadzieję, że komentarze będą merytoryczne. Zgadza się  

z wypowiedzią, bo kto miał mu powiedzieć o rejestracji. Tak jak radny powiedział nie było ciągu 

przekazania władzy, kalendarza czy innych działań. Jedyna sugestia to patrzeć na facebooka i co 

było robione rok temu. To była jedyna wskazówka, gdzie mógł i śledził profil.  Zachęca do 

śledzenia strony, bo poprzednia Pani Dyrektor zachowywała się bardzo nieelegancko, bo przejęła 

wszystkie hasła. Poprzednio chwalono się imprezami tanecznymi, gdzie tak naprawdę robiła to 

firma zewnętrzna. A Gminny Ośrodek Kultury robił tylko urodziny dla dzieci. Obecnie robią 

mnóstwo warsztatów, spotkań. Będzie kanał you tube, który będzie prezentować ciekawostki  

z Gminy Białośliwie. Zaprosił do udziału  wiosną w turnieju piłkarskim. Wyścigi dla młodzieży 

starymi pojazdami. Na wniosek Pana Coblewskiego chcą zrobić badania wykrywaczami metali 

pomniku pomordowanych. Wiele takich ciekawych inicjatyw uda się podjąć. Uwielbia krytykę, 

dyskusję, ale nie czepianie się. Każe skupić się na pomaganiu, a nie na tworzeniu złej atmosfery. 

Jest to jego odp. ad vocem i nikt nie jest zablokowany.  

Radny Pan Janusz Betański zastanawiał się dlaczego odbiegli od głównego tematu. Mówili  

o WOŚP, które nie odbędzie się. Dyrektor opowiada jakieś wymysły, dlaczego nie wymyślił 

jakiegoś sposobu, żeby z KGW czy kimkolwiek utworzyć sztab. Pojechały do Miasteczka Kraj, bo 

nie chciał z nimi rozmawiać. Chwali się Dyrektor, ale powinien patrzeć co robi WOŚP, a nie bronić 

się przed atakami. Tu nie ma ataków. Ludzie mają pretensje, że nie zostało to zorganizowane. Nie 

dogadał się z nikim i ludzie maja pretensje.  
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Dyrektor wyjaśnił jaka była chronologia i jakie poczynił kroki w tym kierunku. Stwierdził, że 

rzeczywiście zabrakło komunikacji.   

Przewodniczący oznajmił, że wypowiedzi Dyrektora powtarzają się, a kwestie poruszane przez 

radnych są w innym kontekście.  

Wicedyrektor Szkoły odpowiedziała, że żadne rozmowy Dyrektora ze Szkołą na temat WOŚP nie 

odbyły się.  

Pan Wójt odpowiedział, że w piśmie Dyrektor zaznaczył, że nie było rozmów z Dyrektor Szkoły  

w sprawie organizacji tego wydarzenia. 

Radny Pan Mirosław Burzyński stwierdził, że wszyscy mają pretensje do Dyrektora. On też ma 

osobiście żal. Zadał pytanie kto wybierał Dyrektora? Przecież była 5cio osobowa komisja. Czy  

w ogóle było zadane pytanie czy takie wydarzenie odbędzie się? Co kandydaci mają w swoim 

programie na bieżący rok i następny? 

Wójt odpowiedział, że kandydaci przedstawiali koncepcję funkcjonowania Gminnego Ośrodka 

Kultury. Musiałby się zapoznać jaka koncepcja była przedstawiona przez Pana Szatkowskiego. 

Przy procedurze konkursowej składali koncepcję funkcjonowania.  

Radny Pan Rafał Ryś w odniesieniu do Dyrektora odpowiedział, że nie jest tutaj „swojakiem”.  

Z tego tytułu mogą brać się problemy, takie ma wrażenie. Dla radnego wypowiedzi były jasne  

i zrozumiałe. Owszem nie był zgłoszony sztab, ale nawiązał współpracę z Wysoką i sprawa 

załatwiona. Uważa, że Dyrektor został potraktowany bardzo brzydko. Ze swojej strony przeprosił 

i ma nadzieję, że więcej takich sytuacji nie będzie.  

Pani Daria Posert odniosła się do wypowiedzi radnego Pana Rafała Rysia. Poprosiła o odniesienie 

się do tego jak Dyrektor odniósł się do jej osoby?  

Radny odp., że odniósł się tylko do kwestii merytorycznej związanej z Gminnym Ośrodkiem 

Kultury i WOŚP. Nie czuje się odpowiedzialny za ingerowanie w relacje jakie tu nastąpiły. Nie 

uczestniczył w tych rozmowach, więc nie będzie tutaj rozstrzygać. Odniósł się do zachowania 

radnych, za które przeprosił.  
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Pani Daria Posert odp., że chodziło jej o to, że została zablokowana na publicznym koncie 

facebooka. Radny odp., że żyją w czasach totalnej cenzury. Wielokrotnie był blokowany,  

a zwłaszcza w tym komunikatorze.  

Radna Pani Teresa Rożniatowska-Gwizdowska zadała pytanie do Dyrektora. Jaki jest plan na 

przeprowadzenie zbiórki WOŚP w Białośliwiu? 

Dyrektor powiedział, że zaczyna powoli gubić się. Raz jest atak tzw. „sąd kapturowy”, a za chwilę 

słyszy pytania merytoryczne. Na stronie zostało zamieszczone pismo, które otrzymali ze sztabu  

w Wysokiej. Skopiowana procedura działania. Są łącznikiem i gwarantują wsparcie w przekazaniu 

tych darów.  

Przewodniczący zaznaczył, że mało konkretów w tej wypowiedzi. Nadal nie wiadomo jak to ma 

technicznie wyglądać.  

Radny Pan Mateusz Kabatek zadał pytanie Panu Wójtowi kiedy będzie planowane 

przeprowadzenie prac geodezyjnych na wykonanie mapy do celów projektowych na odcinku Alei 

Krostkowo?  

Przewodniczący powróci do tego pytania po podsumowaniu wcześniejszej dyskusji, ponieważ nie 

została zakończona. Poprosił o powtórzenie pytania w późniejszym terminie.  

Pani Daria Posert poinformowała mieszkańców, że w strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej będzie 

można kupić pączki, rogaliki wrzucając datki do puszki. Będzie też wolontariusz, którego będzie 

można spotkać na ulicach Białośliwia. Jest również utworzona e skarbonka na którą można 

wpłacać swoje datki. Po mszy świętej w Pobórce Wielkiej będą również słodkości.  

Radny Pan Mirosław Burzyński zapytał Dyrektora jak widzi dalej współpracę z Kołami Gospodyń 

Wiejskich, a w szczególności z Kołem Włościanki? 

Dyrektor odp., że reprezentuje Gminny Ośrodek Kultury, a nie Szatkowskiego. Uważa, że krytyka 

jaka na niego spadła została przez niego przyjęta i stara się dobrze wykonywać swoją pracę. 

Minusem jest rzeczywiście to , że jest z zewnątrz i nikogo nie zna. Z drugiej strony przez to, że 

nikogo nie zna, to ma czystą kartę. Z życzliwością zamierza podejść do Pani Darii i Koła 

Gospodyń.  
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Radna Pani Daria Posert odpowiadając na pytanie radnego Pana Burzyńskiego i odpowiadając 

Panu Dyrektorowi chciałaby, żeby rozgraniczył Darię Posert od Przewodniczącej Koła Gospodyń. 

Jest również napływową osoba w Białośliwiu  

Przewodniczący zrobił podsumowanie całej dyskusji. Podziękował za merytoryczną dyskusje. 

Ważne, że społeczeństwo mogło odsłuchać zadawane pytania zadawane przez radnych, 

odpowiedzi przez Dyrektora, również mieszkańców Białośliwia i Gminy Białośliwie. Na pewno 

wyjaśni to wiele spraw. Podziękował wszystkim osobom, które brały udział w dyskusji. Dojdzie 

ona na pewno do świadomości Wójta i radnych co dalej zrobić w tej kwestii. Trzeba wspólnie 

poprawić sytuację w tym temacie. Zabolały go słowa dot. „sądu kapturowego” wypowiedziane 

przez Dyrektora. Nie są żadnym sądem, każdy spełnia tutaj swoja jakąś powinność zgodnie  

z kompetencjami. Radni, Wójt mają prawo zadawać pytania i oczekiwać odpowiedzi od jednostek 

podległych. Uważa, że ocena podsumowująca w takim wyrażeniu jest bardzo krzywdząca dla Rady 

Gminy.  

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg powiedział, że Przewodniczący wyjął mu z ust to co on chciał 

powiedzieć. Nie zgadza się z opinią radnego Pana Rafała Rysia, że są gorszą grupą i próbują  

w jakiś sposób zlinczować lub negatywnie ocenić działania Dyrektora. To on sam ocenił się 

negatywnie przez kilka tygodni, gdzie nie dopełnił ciążących na nim obowiązków. Nie mówi  

o obowiązkach, które ma zapisane w Statucie Domu Kultury czy w zakresie obowiązków. 

Natomiast nie wziął pod uwagę tego co wydarzało się przez ostatnie 30 lat na terenie Gminy 

Białośliwie. Za to jest bardzo negatywnie oceniany. Nie za to co w tej chwili robi, tylko za to czego 

akurat nie dopełnił w tym konkretnym zakresie.  

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że nie muszą się z nim zgadzać, bo każdy ma takie prawo. 

Informacje o tym, że nie zostało zgłoszone do WOŚP mieli już w październiku. Wyciąganie w dniu 

dzisiejszym tej sprawy jest niegodne i sposób w jaki to poczynili. 

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg ad vocem nie zgadza się do końca z wypowiedzią. Ta sytuacja 

nie powinna mieć miejsca. A to kiedy o tym rozmawiają, nie ma najmniejszego znaczenia.  

Dyrektor Pan Robert Szatkowski zinterpretował słowa przedmówcy. Zapytał czy źle zarządził  

w zakresie WOŚP czy coś jeszcze chce mu zarzucić? Bo jest to dość mocne oskarżenie. Radny 

odp., że tak chodzi tylko o tą jedną sytuację. Chociaż jeden radny jest szlachetny i ocenił jego pracę 
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dobrze. Za co jest mu bardzo wdzięczny. Cały czas próbuje załagodzić sytuację. Co do „sądu 

kapturowego” nie chodziło o radnych, bo szanuje radnych. Wynikła z tej sytuacji jakaś złość,  

a przecież WOŚP nie zniknie z mapy Polski.  

Przewodniczący powiedział, że nie ograniczał nikomu wypowiedzi, nie komentował ich. 

Określenie „sąd kapturowy” zabolało go i ma nadzieję, że to nie powtórzy się. Są radą 

uchwałodawczą i rozliczeniową, dlatego rozliczają Wójta, wszystkich dyrektorów czy 

kierowników jednostek podległych. Tak to powinno wyglądać. Na tym polega działalność 

samorządowa w tej gminie.  

Radny Pan Mirosław Burzyński zaznaczył, że to wydarzenie odbywało się w GOK i ludzie co roku 

spotykali się, jednoczyli w tym dniu. Każdy miał luźną rękę, dorzucił większą cegiełkę.  

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg ad vocem do przedmówcy i Pani Darii. Ci którzy biorą udział  

w licytacjach, przygotowaniach, licytacjach, organizacji nie robili tego na pokaz. Każdy robił to  

z dobrego serca. Podwyższało to  tożsamość, wolę integracji dla całej gminy. Tu nie przyjeżdżali 

ludzie tylko z Białośliwia, ale też z zewnątrz, byli mieszkańcy Gminy. To zostało w tym momencie 

zniweczone.   

Radny Pan Mateusz Kabatek powrócił do pytania, które zadał wcześniej, zadania inwestycyjne. 

Pan Wójt odpowiedział, że urząd pełni od 3 stycznia br. i były tematy, które wymagały większego 

zaangażowania z strony pracowników, ponieważ były terminy naglące. Dokumentacja będzie 

przygotowywana na koniec pierwszego kwartału.  

Radna Pani Maria Kozak złożyła wniosek formalny dot. zorganizowania spotkania roboczego 

 z sołtysami w celu zaplanowania priorytetów. Tematy równania dróg, żeby wszystko było zgodnie 

z planem. Pan Wójt przychylił się do wniosku. W najbliższym czasie podejmie kroki, aby takie 

spotkanie zostało zorganizowane. Jako Przewodniczący Rady Gminy również wnioskował o takie 

spotkanie.  

Przewodniczący uzupełnił, że zaproponował o rozszerzenie spotkania o Przewodniczące Kół 

Gospodyń Wiejskich. W wielu sprawach funkcje pokrywają się i będzie to dobra dyskusja.  

Radny Pan Rafał Ryś odniósł się do kwestii psów i przeczytał informacje ściągniętą z tablicy  

w urzędzie.   
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Radny Pan Rafał Szweda zwrócił się z interpelacją do Wójta z prośba o pomoc odnośnie 

przystanków autobusowych przy drodze krajowej nr 10 w miejscowości Tomaszewo  

i Nieżychowo. Stan techniczny jest bardzo zły. Myśli, że zagraża niebezpieczeństwu znajdujących 

się tam osób. Został powiadomiony przez mieszkańców tych miejscowości.  

Przewodniczący odp., że trzeba sobie wyjaśnić co wcześniej Pan Wójt mówił na komisji 

połączonej. Chodzi o uproszenie pewnych procedur przy składaniu interpelacji. Jako 

Przewodniczący musi akceptować daną informację, podpisać i przesłać do realizacji Wójta. Można 

zrobić tak, że zabrany przez radnego głos będzie już do dyspozycji Pana Wójta i zajmie się tą 

sprawą.  

Radny Pan Mirosław Burzyński zapytał Wicedyrektor szkoły czy w ferie będzie czynna hala 

sportowa? Czy będą jakieś zajęcia dla młodzieży i czy będą mogli wynająć ją dorośli? Czy jak 

zwykle będzie nieczynna? 

Wicedyrektor odp., że w tym roku szkolnym nie przewidują zajęć dla dzieci w czasie ferii 

zimowych. Dwa lata temu cieszyły się dużym zainteresowaniem, dzieci były na różnorodnych 

zajęciach. W zeszłym roku zainteresowanie było mniejsze. Co do wynajęcia sali popołudniu będzie 

nieczynna.  

Wójt przekazał zaproszenie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na ferie od juniora do seniora.  

Radna Pani Krystyna Brągiel poruszyła temat wynajmu świetlic wiejskich, poprosiła  

o przeanalizowanie tego tematu od nowa w szczególności w punkcie wynajmy bezpłatne. Za 

każdym razem trzeba zawieść do urzędu wniosek o wynajem. Pracownik pracuje na uchwale  

z 2019 roku, a ona sobie jej nie przypomina. Jest za comiesięcznym rejestrem przekazywanym 

przez opiekuna świetlicy do urzędu.  

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że godzinę walczyli o jednodniowe wydarzenie, a nikt nie 

odezwał się o ferie zimowe w szkole. Starczyła argumentacja typu, że było małe zainteresowanie 

rok temu.  

Wójt odp., radnej Pani Brągiel, że w przypadku wynajmu sali wiejskich procedura zostanie 

uproszczona, jeśli chodzi o wynajem dla stowarzyszeń działających na terenie gminy. Przytoczył 

zarządzenia nr 148/2024 z dnia 31.12.2024 r. Faktycznie są ujęte te wynajmy i radna też za tą 

uchwałą głosowała. Przewodniczący ma nadzieje, że przyjrzy się Pan Wójt temu zarządzeniu, 
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ponieważ na radzie sportu również był poruszany ten temat. Konsultacje ze społeczeństwem 

również.  

Zastępca Wójta wyjaśnił, że podpisując to zarządzenie podparł się uchwałą z 2019 roku. Zmiany 

w tym zakresie będą na pewno wiązały się ze zmiana uchwały.  

Dyrektor Pan Szatkowski uzupełnił informację dot. ferii, Gminny Ośrodek Kultury również 

przygotował ofertę dla dzieci. 

Radny Pan Mirek Burzyński zadał pytanie w imieniu jednego mieszkańca o wynajem sali. Czy 

każde dziecko będzie mogło przyjść pograć na salę do godz. 15? Chce, aby salę gimnastyczną 

przejął urząd gminy. Wszędzie mogą pograć np. Wyrzysk, Wysoka, tylko nie tutaj.  

Wicedyrektor dopowiedziała, że dzieci nie mogą przebywać bez opieki na sali gimnastycznej. 

Prowadząc poprzednie zajęcia trzeba było podpisać z nauczycielami umowę o wolontariat.  

Przewodniczący uzupełnił, że temat sali gimnastycznej i sali wiejskich będzie na pewno poddany 

pod dyskusję z radnymi, Wójtem.  

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

11. Zakończenie obrad. 

  Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął XI sesję Rady Gminy Białośliwie. 

                                                                                                           

                                                                                                     Przewodniczący 

                                                                                                 Rady Gminy Białośliwie 

                                                                                                       Ryszard Wolny  

Sporządziła: Agnieszka Maternowska 

  


